
 

27. prosince 2021 

zapsáno a evidováno 
k rukám výboru SSLB ČLS JEP 

Iniciace schůzky v prostředí Teams pro pandemická opatření 

Moderátor: Šimon Kozák (ŠK) 

1/ úvod (ŠK), představení projektu (SMA), důvody vzniku a hlavní cíle představeny 
ŠK, členové přítomni (7) a uvítáni a konstatováni omluvení členové SMA (pracovní 
povinnosti, resp. dovolená- Dr. Kameník, Dr. Viplerová, Dr. Dolejšová- Kořenová) 

Přítomni vyzváni k představení sebe a jejich parentních pracovišť: 

Kamal Mezian, Veronika Sochorová, Šimon Kozák, Helena Vorlíková, Lukáš Bártů, 
Jiří Veselý 

Byl uveden důvod vzniku a setkání SMA  s hlavní tendencí konsolidace vzájemné 
komunikace a podpory  členů algeziologické obce, vytvoření virtuální platformy a 
založení sociálních platforem pro zvýšení kvality spolupráce, visibility a atraktivity 
oboru. Byla konstatována insuficientní intraoborová komunikace a návaznost péče 
napříč jednotlivými pracovišti i jejich určitá anonymita v systému a nedostačující 
přehled o spektru diagnotických a terapeutických možností jednotlivých pracovišť. 
Byl konstatován takřka paušální stav na algeziologických pracovištích tzv. “velkého 
potenciálu a malé podpory”,  resp.nutnosti vybudování portfolia služeb a 
multioborového pojetí tzv. sesdola. 

Všemi aktivně debatujícími členy byla vyjádřena podpora vzniku SMA a kvitován 
velmi pozitivní a přínosný účel SMA, který dosud v prostředí chyběl  Odezva na 
vznik uskupení charakteru SMA byla nadmíru pozitivní a jednotně podpořena. 
SMA chce být iniciativou , která by měla zajistit “podhoubí” pro zdokonalení 
vzájemné komunikace mezi členy algeziologické obce, zajistit rovněž určité 
povědomí o možnostech jednotlivých pracovišť a jejich lékařů- specialistů 
algeziologů. SMA by mělo především podporovat mladé algeziology, pomoct jim 
se zorientovat v oboru a dát jim možnost se zeptat a komunikovat své nejistoty 
osobní i odborné.  SMA by mělo mít přesah i mezinárodní a aktivně se podílet v 
zajišťování a podpoře účasti mladých algeziologů na zahraničních odborných 
akcích. Neposledním cílem by mělo být zajištění organizace setkání 
char.neformálních networkingových symposií/ diskuzí,  krátkých seminářů/
webinářů či workshopů ev. minisymposií při velkých národních kongresech etc., 
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tedy aktivity které všeobecně podpoří sdílení zkušeností a předání nových 
poznatků, které povede ke zkvalitnění péče na jednotlivých pracovištích, ale i v síti 
algeziologických pracovišť jako takové. 

2/ Kamal Mezian sdělil, že byl součástí koordinačního týmu pro vznik obdobného 
uskupení ve společnosti rehabilitační medicíny (RM) před několika lety, kdy 
obdobná iniciativa vedla ke konsolidaci pracovišť a významnému posunu např.i v 
kvalitě referování pacientů a návaznosti péče mezi jednotlivými pracovišti. 
Obdobné uskupení oboru RM docílilo výrazné zkvalitnění komunikace mezi 
jednotlivými členy, dosud je jejich uskupení velmi aktivní v odborně orientované 
Facebookové skupině, byla založena komunikační uskupení i na ostatních 
sociálních platformách a v návaznosti na tyto aktivity organizovány odborná 
setkání i neformální networkingové akce. 

3/ Helena Vorlíková konstatovala, že jisté vakuum v podobné iniciativě tu skutečně 
je (algeziologie) a kvituje, že aktivita charakteru SMA by mohla rovněž pomoci i ve 
zmapování algeziologických pracovišť a umístění virtuální mapy pracovišť na 
vzniklou platformu.  Debata dále kulminovala se závěrem, že uvedením styčných 
lékařů specilistů pro referování pacientů u jednotlivých pracovišť např.pro 
intervenční léčbu/ psychosoc.intervenci etc.- by značně zlepšilo a ulehčilo 
spolupráci a navigaci pacientů k specifické péči dostupné ve spádovém regionu. 

4/ ŠK děkuje všem zúčastněným za užitečné a konstruktivní komentáře, velmi 
pozitivní a přínosnou debatu. Navrhuje elektronické hlasování o podobě loga 
(navrženo a použito jako součást této zprávy), o volbě domény virtuální platformy 
(navrženo www.algeziolog.cz) a o předsedovi SMA (2 roční mandát), který bude 
zastupovat SMA ve výboru SSLB ČLS JEP. Odkazy na jednotlivé hlasování byly 
členům SMA rozeslány elektronickou poštou. 

Byli donominováni do SMA: Michal Matias, Michal Adam, Tereza Zemková, Tereza 
Kramplová a Eva Kynclová (bez námitek). 

Bylo konstatováno, že uskupení a aktivity SMA budou ryze neziskové, 
tj.neobohacující se per se (nevylučuje činnosti a aktivity, které budou 
sponsorovány soukr.subjektem- tyto prostředky budou vždy použity na rozvoj, 
provoz a funding aktivit SMA s důrazem na podporu a edukační činnost především 
pro mladé algeziology ve výcviku), že SMA bude uskupením transparentním a 
primárním cílem a memorandem uskupení je zlepšení, resp. vyplnění chybějící a 
insuficientní: 

http://www.algeziolog.cz


•    aktivity na sociálních sítích a platformách 

     (zahrnuje založení virtuálního projektu  char. FOAM - free open access medical education ) 

•    vzájemné komunikace mezi pracovišti i jednotlivými lékaři  

                              (regionálně, národně i mezinárodně) 

•    organizace formálních i neformálních setkání char.workshopů a diskuzí 

•   organizace workshopů navigačních metod intervenční algeziologie 

•   rozvoj a vzájemná podpora v odborném růstu (“učíme se vzájemným sdílením”) 
především s důrazem na sdílení zkušeností (“network”) a odborných poznatků a 
navazující diskuzi 

•  spolupráce a spojování odborné komunity a rozvoj “týmového ducha” oboru a 
tím konsolidace sítě algeziologických pracovišť v ČR 

Za tímto účelem bude založen účet na Instagram, Youtube a Facebook (po 
odsouhlasení domény a loga uskupení), ev. komunikační skupina na vhodné 
soc.platformě pro užší komunikaci výboru SMA. Členové výboru SMA jsou vítáni a 
vyzýváni k pravidelným příspěvkům s algeziologickou tématikou- zasílají na email 
info@lecbabolesti.cz. Prozatím pověřen kolekcí a prezentací do zvolení předsedy 
SMA Šimon Kozák. 

Po odhlasování výše uvedených statutárních nezbytností, tj. logo,  doména a 
předseda SMA, bude informován výbor SSLB o výsledcích řízení a poté bude 
očekáváno přizvání předsedy SMA jako mandartorního člena výboru SSLB s cílem  
obhajování zájmů a cílů SMA na poli odborné společnosti  SSLB ČLS JEP.  

Se srdečným pozdravem 

zapsal 

Šimon Kozák (CLB KAR FNKV) 

(nedelegovaný iniciátor setkání)
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